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Договорные и внедоговорные обязательства в ГК КНР и ГК РФ: сравнительно-правовое исследование
Принятие в 2020 г. ГК КНР стало катализатором для дальнейшего развития гражданских, в частности обязательствен-

ных правоотношений. В статье проводится сравнительное исследование договорных и внедоговорных обязательств, 
закрепленных в Гражданских кодексах КНР и РФ. В результате осуществленного анализа нормативных закреплений ГК 
РФ и ГК КНР можно установить единые подходы в регулировании обязательств договорной, а также внедоговорной 
природы. Рассмотрение нормативных параметров обеих законодательных платформ позволяет также обратить внима-
ние на исключительные, специфичные черты договорных и внедоговорных обязательств в России и Китае. На основе 
проведенного анализа ГК РФ и ГК КНР делается вывод о том, что, несмотря на национальную специфику правовой 
регламентации обязательственных отношений, в ГК КНР законодательно установлены как договорные, так и внедого-
ворные (деликты, квазидоговоры) основания возникновения обязательств.
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Contractual and Non-Contractual Obligations in the Civil Code of the PRC and the Civil Code of the Russian Federation: 
The Comparative Legal Study
The adoption of the Civil Code of the PRC in 2020 became a catalyst for the further development of civil, in particular, legal 

relations of obligation. The article provides a comparative study of contractual and non-contractual obligations enshrined in 
the Civil Codes of the PRC and the Russian Federation. As a result of the analysis of the normative fixations of the Civil Code 
of the Russian Federation and the Civil Code of the People’s Republic of China, it is possible to establish uniform approaches 
to the regulation of obligations of a contractual and non-contractual nature. Consideration of the regulatory parameters of both 
legislative platforms also allows us to draw attention to the exceptional, specific features of contractual and non-contractual 
obligations in Russia and China. Based on the analysis of the Civil Code of the Russian Federation and the Civil Code of the 
PRC, it is concluded that, despite the national specifics of the legal regulation of obligations, the Civil Code of the PRC legally 
establishes both contractual and non-contractual (torts, quasi-contracts) grounds for the emergence of obligations.
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